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SPRAVODAJCA OBCE HOLICE 

DECEMBER 2018 

   (preklad z maďarského jazyka v informatívnom rozsahu) 

 

 

Boh je s nami (str.1 ) 

 

Boh sa stelesnil, takže odstránil vzdialenosť medzi sebou a svojimi obľúbenými stvoreniami. 

Vianoce sú stelesnením tejto lásky medzi nami. Boh sa stal človekom. Objavil sa medzi nami ako 

dieťa. Takto splnil svoj prísľub, že sa stane „Emánuelom”, čo znamená: Boh je s nami. Tak sa k nám 

priblížil a stal sa tak jednoduchým, že môžeme Ho osloviť takto: Ty. Ponúkne nám, aby sme mu 

„tykali, lebo sa stal dieťaťom. Vystúpil zo sveta diaľok a nedostupnosti. Teraz už nikomu nie je 

nedostupný. Lebo Boh už nevydržal vzdialenosť. Verím, že Boh je Láska a to, že my sme priateľmi 

tejto Lásky. Láska sa vždy chce stretnúť s tým, koho má rada – toto oslavujeme na Vianoce. Boh počas 

tejto svätej noci, ukrývajúc v tichu, sa objaví vo forme malého dieťaťa, ukrýva sa, no spozná ho len 

málokto, lebo len málo ľudí ho hľadá z čistého srdca. 

Elie Wiesel rozpráva príbeh, že chlapec menom Jesiel plačúc vošiel do izby svojho starého 

otca, známeho rabína Báruka a hovoril: „Môj priateľ ma celkom zradil. Správal sa voči mne 

nespravodlivo!” – „Mohol by si to lepšie vysvetliť?” – pýtal sa ho starý otec. „Hrali sme sa na 

skrývačku a ukryl som sa tak dobre, že ma nevedel nájsť. Naraz skončil hľadanie a odišiel. Nie je to 

škaredé od neho?” Hľa, aj najkrajšia skrýša stratí svoje čaro, ak sa ten druhý prestane hrať. Rabín mu, 

tiež so slzami v očiach, odpovedal takto: „Veru, to naozaj nebolo pekné. Ale vidíš: aj s Bohom je to 

tak. Ukryl sa pred nami, no mi ho nehľadáme. Len sa zamýšľaj nad tým: Boh sa schoval a človek ho 

nehľadá.” 

V tomto príbehu môže veriaci objaviť úplnosť vianočného tajomstva. Boh sa ukrýva. 

Nezaslepí nás svetlom jeho slávy a nenúti nás kľaknúť silou jeho moci. Lebo chce, aby medzi ním a 

nami sa vyjadrilo tajomstvo lásky – a predpokladom toho je sloboda. Chce, aby v nás vzniklo z 

čakania, hľadania a nájdenia „Áno” tej lásky, ktorá je vlastným večným tajomstvom Boha. Čaká na to, 

aby človek vyslovil „Áno” tejto lásky. Prišiel Boh a čaká na nás. Budeš Ho hľadať, ako pastieri? Chceš 

sa s ním stretnúť?  

Dnes vidíme veľa lesku. Či leskne aj srdce človeka? Lesknú aj naše rodiny? Budeme mať 

skutočný sviatok? Skutočný sviatok môžu mať len tí, srdce ktorých ligoce, ktorí si všimnú skutočnú 

podstatu sviatku. Vianoce nie sú sviatkami darov, ani ľudskej lásky. Vianoce sú sviatkami lásky Boha, 

ktorý tak miloval svet, že za neho dal svojho jediného syna, aby objal k sebe Zem a naplnil naše 

srdcia. Skutočný sviatok bude mať ten, kto nájde tento veľký dar. Len ten, kto hľadá Boha, Ho nájde. 

Kiež by sme Ho hľadali všetci, aby sme potom našli radosť z toho, že sme spolu.  

Prajem vám všetkým požehnané, pokojné a radostné Vianoce! 

 

                           

          Gábor Jankó, 

                    farár obce Holice 
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Zo života našej farnosti (str.2-3) 

 

6.10.2O18 – Púť do Máriavölgy 

Tradičná púť časopisu Remény do Máriavölgy sa uskutočnila v 1. sobotu októbra, pri 

príležitosti sviatka Milostivej pani.  

16.10.2O18 – Deň uctievania sviatostí 

Opäť sa uplynul jeden rok, prišiel 16. október, deň uctievania sviatostí v obci Holice. 

17.11.2O18 - Púť k Sedembolestnej Panny Márii 

V tomto roku bola zorganizovaná už 35. krát maďarská púť v Trnave. 

 

24.11.2O18 - Reťaz uctievania sviatostí okolo sveta 

Opäť sme sa zapojili do reťaze modlitieb,ktorú zorganizovali na počesť Eucharistického 

kongresu v r. 2020, ktorý sa uskutoční v Budapešti. 

1.12.2O18 - Recitačná súťaž „Pislákoló Mécses” 

Občianske združenie Gábriel v tomto roku už 18. krát zorganizovalo recitačnú súťaž z diel 

pobožných básnikov. 

2.12.2O18 – Prvá adventná nedeľa 

Adventný veniec sme umiestnili aj v kostole. Následne ho požehnal pán farár, potom 

nasledovalo zapálenie prvej sviečky. 

5.12.2O18 - Sviatok sv. Mikuláša 

Našu obec opäť navštívil dobrý sv. Mikuláš. 

9. 12. 2O18 – Druhá adventná nedeľa 

V kostole sa uskutočnil adventný koncert v podaní Zmiešaného spevokolu Lajosa Bárdosa z 

Veľkého Medera.  
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Deň ochrany zvierat (str.4) 

          V ZŠ s VJM v Holiciach bol október aj v tomto roku mesiacom ochrany zvierat, 26. 10. 

sme zorganizovali Deň ochrany zvierat. Predtým sme celý týždeň zbierali jedlo pre zvieratá. 

Zozbierané príspevky aj teraz sme ponúkli pre Dog Azyl – azylové stredisko psov a mačiek vo 

Veľkom Mederi. 

     Od rána 26. 10. deti mohli na chodbe ZŠ predstaviť svojich domácich miláčikov (psy, 

zajace, škrečky, korytnačky, ryby a kohúty).  

     Program sa potom pokračoval v triedach. Učitelia - v závislosti od veku žiakov - zostavili 

pre deti rozličné programi súvisiace so zvieratkami. Mladší sa učili básne a riekanky o 

zvieratách, starší spoznali rozprávky alebo sa zúčastnili súťaží a hier súvisiacich so zvieratami. 

Najstaršie si pozerali prírodopisné filmy, vypracovali materiály o chránených zvieratách, 

zvieratách jednotlivých kontinentov alebo o vlastných miláčikoch.  

     Deň sa pokračoval návštevou hasičov zo Šamorína, ktorí prišli s hasičským vozidlom. 

Deťom predstavili prostriedky používané pri hasení, žiaci mohli vyskúšať auto. S veľkým 

záujmom počúvali príbehy hasičov a spoznávali rôzne hasiace prostriedky. 

     Deň sme ukončili vyzdobením násteniek s tematikou ochrany zvierat. V každej triede boli 

vystavené obrazy, referáty, tablá súvisiace so zvieratam.  

     Veríme, že ochrana prírody, láska k zvieratám a dobročinnosť hrá dôležitú úlohu v živote 

každého žiaka našej ZŠ a to zostane tak aj vtedy, keď uz budú dospelí. 

 

 

Navštívili sme Jókaiho divadlo (str.5) 

 

         My, žiaci druhého stupňa sme 23. 11. 2018 navštívili Jókaiho divadlo v Komárne. Pozreli 

sme rozprávkovú hru „Chroniky kráľa Mateja“, autorom ktorej je Attila Szabó. 

        Spravodlivý kráľ Matej (Mátyás), ochranca chudobných, panovník s čistým srdcom – už 

sme to počuli mnohokrát, keď sme sa učili o kráľov Matejovi. Takže ani sme nečakali nič 

zvláštne, len klasické divadelné predstavenie. Dostali sme oveľa viac. Predstavenie bolo 

fantastickým zážitkom. Bolo veľmi dobré pozerať na vtipný príbeh zrežírovaný z pohľadu 

detí. Sledovali sme prípravu mladého kráľa „Maťka“ na panovanie. Moderné scény spôsobil 

vtipne, vážne rozhodnutia boli zaujímavé. Mne sa najviac páčila časť, v ktorej predstavili 

slávneho talianskeho módneho návrhára – „Gučči“-ho. Bolo veľmi vtipné vidieť chybne 

napísanú značku, ktorou nás režisér upozornil na prílišnú „značkomániu“. Pomocníci 

návrhára mobilom vyhotovili selfie s Maťkom. Angličtinu prezentovali ako jazyk budúcnosti, 

a naozaj, dnes je to tým. Mladý Matej spozná problémy ľudu, zistí, že bohatí páni sa správajú 

nespravodlivo k chudobným. Dá im lekciu, potom odíde domov. Jeho vychovávateľ ho 

vychovával k sebeckosti, no v srdci Maťka sa nachádzala láska a spravodlivosť. On nechcel 

byť „lacným“ slávnym človekom, chce sa stať spravodlivým panovníkom. 



 

    Aj scéna bola veľmi atraktívna, zmenila veľmi rýchlo. K

nielen kostýmy vyhotovené podľa známych malieb, ale aj hudba. Mohli sme počuť dnešný 

pop, piesne zo stredoveku, ľudové piesne a

      Mne sa veľmi páčil tento príbeh, lebo bol veselý a

nasledujúce predstavenie bude spôsobiť také fantastické zážitky pre nás

Kamilla István 

(7. trieda) 

Kráčali sme po
 

Podobne ako v predchádzajúcich rokoch, aj 

roku 5. žitnoostrovskú pešiu púť sme 

Pavla“ („Pálosok nyomában“), lebo spája

pútnické miesto bratov sv. Pavla. Počas púte sme zistili aj iné zaujímavosti o

24. septembra vyrazili pútnici do 

  

Počas púte viacerí pútnici prichádzali a

viacerých dní. Celkový počet zúčastnených pútnikov do 

Chcel by som poďakovať za každú formu pomoci 

Takisto aj za menšie veci – keď niekto myslel na nás a

Boh za všetko dobré, čo sme dostali počas našej cesty, aj za to, o

     

     

     

 

6. TRADI

SKUPINY 

Dňa 2. marca 

Začiatok

Záverečná ceremónia: o 16.00, 

námestie „DŐRE

Srdečne očakávame všetkých záujemcov!
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Aj scéna bola veľmi atraktívna, zmenila veľmi rýchlo. K úspechu predsta

nielen kostýmy vyhotovené podľa známych malieb, ale aj hudba. Mohli sme počuť dnešný 

pop, piesne zo stredoveku, ľudové piesne a operetné melódie. 

Mne sa veľmi páčil tento príbeh, lebo bol veselý a popri tom aj poučný. Veríme, že aj 

nasledujúce predstavenie bude spôsobiť také fantastické zážitky pre nás. 

i sme po stopách bielych bratov (str.13)

edchádzajúcich rokoch, aj teraz sme zorganizovali púť do Máriavölgy

žitnoostrovskú pešiu púť sme naplánovali ako 12-dňovú. Púť sa nazýva „V stopách bratov sv. 

), lebo spája dve pútnicke miesta, Márianosztru v

pútnické miesto bratov sv. Pavla. Počas púte sme zistili aj iné zaujímavosti o týchto bratoch.

a vyrazili pútnici do Márianosztra, aby na druhý deň začali cestu Márie.

Počas púte viacerí pútnici prichádzali a odchádzali. Niektorí putovali len počas niekoľkých, iní počas 

viacerých dní. Celkový počet zúčastnených pútnikov do Máriavölgy dosiahol 22.  

Chcel by som poďakovať za každú formu pomoci – poskytnutie nocľahu, jedla alebo prepravy batožín. 

niekto myslel na nás a modlil za nás. Takže za všetko. Nech zaplatí pán 

Boh za všetko dobré, čo sme dostali počas našej cesty, aj za to, o čom my nevieme. Vďaka za to.

      Richard

       

      

6. TRADIČN Ý SPRIEVOD  (str.20)

SKUPINY „DŐRE” 

Dňa 2. marca 2019 (v sobotu) 

Začiatok: o 9.30, Malá Budafa 

Záverečná ceremónia: o 16.00,  

námestie „DŐRE-LEVENTE“           

akávame všetkých záujemcov!

                                                                          SKUPINA 

úspechu predstavenia prispeli 

nielen kostýmy vyhotovené podľa známych malieb, ale aj hudba. Mohli sme počuť dnešný 

popri tom aj poučný. Veríme, že aj 

 

(str.13) 

Máriavölgy. No v tomto 

dňovú. Púť sa nazýva „V stopách bratov sv. 

u v Maďarsku a bývalé 

týchto bratoch. 

a, aby na druhý deň začali cestu Márie.  

ktorí putovali len počas niekoľkých, iní počas 

 

poskytnutie nocľahu, jedla alebo prepravy batožín. 

modlil za nás. Takže za všetko. Nech zaplatí pán 

čom my nevieme. Vďaka za to. 

Richard Méhes 

 

(str.20) 

            

akávame všetkých záujemcov! 

SKUPINA „DŐRE“ 
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Klub dôchodcov  (str.8) 

 

31. augusta 20 členov miestneho klubu dôchodcov sa zúčastnilo na podujatí strany MOST-HÍD 

v Malých Dvorníkoch, ktoré zorganizovali pre dôchodcov. Atmosféra bola veľmi príjemná, cítili sme sa 

dobre. 

 

7. septembra sme zorganizovali už tradičné veľké stretnutie v miestnom kultúrnom dome, kde sme 

privítali 210 hostí, ktorí vypočuli milú básničku Emmy Cséfalvay, hru na husliach v podaní Mátyása 

Pongrácza a spev Imricha Ábraháma. Predsedov klubov dôchodcov z okolitých dedín sme privítali 

kvetmi. Starosta obce Holice, Imre Vajas privítal hostí a prítomných. O dobrú náladu sa postaral Tomi 

Kiss.  

Chceli by sme poďakovať všetkým našim milým sponzorom, ktorí podporili toto podujatie.  

Vďaka aj členom klubu dôchodcov za ich obetavú prácu vykonanú v súvislosti so zorganizovaním 

tohto stretnutia. 

Od 14. do 20. októbra sme zorganizovali výlet do Oravskej Horárne, kde sme spoznali atrakcie 

regiónu. V obci Krušetnica sme navštívili múzeum kávy, kde miesnosť bola vyzdobená kávovými 

zrnami.  

Cestovali sme železničkou v okolí Oravskej Lesnej, ktorá nám poskytla prírodné krásy okolia Kysúc 

a Hornej Oravy. Boli sme aj na Oravskom hrade, výhľad z ktorého bol veľmi pekný.  

V dedine Zuberec-Brestová sme navštívili Oravský skanzen, ktorý prezentuje minulosť, architektúru, 

zvyky dedín na Orave.   

Ako v každom roku, aj teraz sme navštívili trhy v Jablonke.  

Mali sme veľmi krásne počasie. Naši hostitelia nám zorganizovali rozličné programy, mali sme 

posedenie pri čaji, vystúpenie hudobnej skupiny goralov a samozrejme aj tanečnú zábavu.  

Každý z nás sa vrátil domov s fantastickými zážitkami.  

Požehnané vianočné sviatky a pokojný, šťastný nový rok Vám praje vedenie klubu dôchodcov.  

           Anna Álló 

 

  

  Prechádzka po Starom meste - uhorské pamätné miesta (str.16) 

2. časť 
 

 
Nakoľko bola nedeľa, išli sme smerom k františkánskemu kostolu postavenom v XIII. storočí, 
kde sme sa zúčastnili na svätej omši celebrovanom duchovným otcom veriacich maďarskej 
národnosti v Bratislave, Tamásom Molnárom. Pán profesor Kovács nám povedal, že dal ho 
postaviť uhorský kráľ Ladislav IV., ktorý však nedožil jeho dokončenie. V r. 1297 sa na 
posvätení kostola osobne zúčastnil Ondrej III., posledný kráľ z rodu Arpádovcov.Ku kostolu 
bol pristavaný aj kláštor, ktorý v XVII. st. bol kompletne zrekonštruovaný a priebežne, 
viackrát ho rozšírili. Kostol a kláštor mali významné historické postavenie nielen z hľadiska 
mesta, ale aj celého Uhorska. Od počiatkov sa tu nachádzalo sídlo najstaršej provincie rádu 
františkánov v Uhorsku, sídlo provincie „Mariana“. Počas histórie sa tu viackrát zišla tzv. 
provinciálna kapitula. Počas cca. 200-ročného obdobia vo františkánskom kostole volili 
bratislavského mestského richtára. Od r. 1563 do r. 1830 devätnásť uhorských kráľov tu 
pasovali po korunovačnej ceremónii za rytierov zlatej ostrohy zaslúžilých aristokratov. 
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Dozvedeli sme sa, že na hlavnom oltári z polovice XVIII. st. stojí originálna baroková socha 
sv. Štefana a jeho syna, sv. Imricha. Gotickú loď kostola zrekonštruovali po bratislavských 
zemetraseniach v r. 1586 a 1590 v renesančnom slohu. Bočné oltáre sú barokové. Na 
najväčšom bočnom oltári sa nachádza mramorová socha Panny Márie z XIV. st., ktorá sa 
považuje za najkrajšiu gotickú sochu v Bratislave. Tu sa nachádza najkrajšie umelecké dielo 
neskoršieho barokového obdobia – kazateľnica zdobená reliéfmi. V horúčave sme sa na 
krátku prestávku zastavili na starej ulici Michalskej brány a predstavili sme obraz stredovekej 
Bratislavy. Michalská brána z 14. st. zostala zachovaná dodnes, ako jedna z 4 brán 
chrániacich mesto. K bráne nad niekdajšou vodnou priekopou vedie Most sv. Michala. Na 
konci kávovej prestávky pán profesor nám podrobne predstavil jednotlivé budovy a paláce, 
ktoré majú bohatú historickú minulosť.   
Ako prvú sme si pozreli Segnerovu kúriu, ktorú v 17. st. dal postaviť bohatý obchodník 
Andreas Segner. V r. 1704 tu sa narodil Ján Segner, vynálezca prvého predchodcu moderných 
turbín, tzv. Segnerovho kolesa.  
     Z maďarského hľadiska veľký význam má budova snemovne. Po bitke pri Mohácsi Turci 
dobili Budín a kráľ Ferdinand I. sa rozhodol tak, aby vyššie úrady boli presťahované na  
bezpečnejšie miesto, do Bratislavy. Takto sa dostala sem Uhorská kráľovská komora, najvyšší 
finančný orgán Uhorska. Po odsťahovaní komory z Bratislavy tu zasadala uhorská snemovňa 
medzi r. 1802 a 1848. Tu schválili slávne marcové zákony. Széchenyi v hornej súle, 
v zasadacej sále snemovne založil Maďarskú akadémiu vied, tu vznikli nové zákony, tu 
rečnili veľké osobnosti, ako napr. Kölcsey, Széchenyi, Kossuth, Deák a Wesselényi. Žiaľ, 
budova po r. 1848 slúžila ako kasáreň pre rakúskych vojakov, potom prešla do vlastníctva 
štátu. Mesto Bratislava budovu použila na viaceré účely, po vojne bola sem premiestnená 
Univerzitná knižnica, ktorá tu funguje aj dne. Dnešná miestnosť veľkej čitárne bola v 1. 
polovici 19. st. zasadačka, kde niekedy v minulosti konali zasadnutia snemovne.  
     V susedstve budovy Snemovne sa nachádza palác Wittmann-Pauli. Postavili ho v r. 1775-
76 pre hlavného riaditeľa cisárskych statkov. Na jeho mieste v XV. st. s veľkou 
pravdepodobnosťou stála kráľovská kúria, kde boli ubytovaní panovníci prichádzajúci do 
Bratislavy. V stredoveku tu prenocoval aj kráľ Matej a tu vydal jednu z listín, ktorá sa 
vzťahuje aj na Holice. Na začiatku XVIII. st. bola prestavaná na nájomné byty, v r. 1734 sa tu 
narodil Farkas Kempelen, vševed známy v celej Európe a v r. 1832 arcivojvoda Jozef.  
     Pre rodiny uhorských šľachticov bolo charakteristické nadšenie k hudbe a umeniu, 
podporovali kvalitné kultúrne podujatia. V bratislavských palácoch aristokratov privítali aj 
hudobní skladatelia známi v celej Európe, ako napr. Franz Liszt,  Wolfgang Amadeus Mozart, 
Ludwig van Beethoven. V r. 1820 v paláci Wittmann–Pauli mal verejný koncert Franz Liszt, 
ktorý vtedy mal 9 rokov. Tu zozbierali uhorskí šľachtici finančné prostriedky potrebné pre 
jeho vzdelávanie, pomocou ktorých sa mohol pokračovať vo vzdelávaní v oblasti hudby vo 
Viedni. Aj on sám vedel, že to bol osudný moment jeho života.   
     Elegantný Zichyov palác s prísne klasicistickou fasádou dal postaviť okolo r. 1775 gróf 
Ferenc Zichy. Budova tiež súvisí s hodbou, lebo jeden z potomkov, Gejza Zichy, ktorý 
následkom tragickej nehody stratil svoju pravú ruku, napriek tomu, vďaka obrovskej sile jeho 
vôle a nadaniu, sa stal klavírovým virtuózom. V dnešnej dobe sa tu usporadúvajú rozličné 
podujatia a slávnosti.  
     Najslávnejšia uhorská rodina aristokratov, Pálffyovci mali v Bratislave palác tiež. 
Prestavali ho v r. 1747 zo staršieho domu. Hlavná brána bohato zdobená vojenskou 
symbolikou vypovedá o povolaní generála Lipóta Pálffyho. V decembri 1762 pravdepodobne 
tu koncertoval vtedy len šesťročné zázračné dieťa, Wolfgang Amadeus Mozart, preto 
Bratislavčania budovu nazývajú aj ako Mozartov dom. Momentálne je sídlom Veľvyslanectva 
Rakúska. 



7 
 

     Aj rodina Erdődyovcov bola známa obľubou v umení, dôkazom čoho je to, že mali vlastný 
operný súbor. V ich prekrásnom bratislavskom paláci postavenom v rokokovom štýle 
zorganizovali koncerty a operné predstavenia.  
      Keglevichov palác patrí medzi prvé barokové budovy mesta. Nad bránou môžeme vidieť 
erb grófov Keglevichovýh, na ktorom grófsku korunu držia dva levy. Budovu vraj navštívil aj 
Ludwig van Beethoven, svetoznámy skladateľ, ba dokonca učil hrať na klavíri dcéru grófa 
Keglevicha.  
     Môžeme skonštatovať, že Bratislava v 2. polovici 18. a 1. polovici 19. st. prežívala svoje 
vrcholné obdobie, mesto navštívili významní predstavitelia kultúrneho a politického života. 
            
          Laura Bognár 

 

Výroba adventných vencov (str.3) 

 

Pomocou Légie Márie sa už 8. krát uskutočnila výroba adventných vencov. V prvú adventnú nedeľu sa 

v miestnom kultúrnom dome zišlo cca. 100 detí, aby vyrobili svoje vlastné vence. Tie deti, ktoré už 

mali skúsenosti, začali s výrobou a zdobením podľa vlastnej fantázie. Mladším pomáhali rodičia a starí 

rodičia a pracovali spoločne. Počas tohto krásneho zimného popoludnia pripravili krásne a dôvtipné 

vence. Aj počasie bolo priaznivé, lebo sme mali skutočný zimný deň s bielym snehom, čo prispel 

k dobrej nálade.  

Pán farár Gábor Jankó následne posvätil hotové adventné vence a poskytol mnoho krásnych 

myšlienok na štvortýždňové obdobie čakania a prípravy. Pán starosta rozsvietil prvú sviečku na 

adventnom venci obce, potom sa svetlá rozsvietili aj na námestí a vianočnom stromčeku obce. Potom 

sa deti hrali a guľovali na tržnom námestí.  

 

 
Návšteva svätého Mikuláša (str.5) 

 

Popri obrovskom množstve ich povinností sv. Mikuláš a jeho sprievod stihli navštíviť deti našej obce 

aj v tomto roku. Na veľkú radosť najmenších obyvateľov očakávaní hostia na konskom voze prešli 

všetky časti obce. V jednotlivých častiach privítali biskupa Mikuláša milými básničkami, piesňami a aj 

zvukom huslí. Za pozornosť im poďakoval drobnými darčekmi. Poslednou stanicou voza bolo tržné 

námestie pri kultúrnom dome, kde po predstavení žiakov 3. ročníka ZŠ Mikuláš prekvapil deti 

balíčkami. Po fotografovaní s anjelom, čertom a samozrejme s Mikulášom sa detičky s radosťou vrátili 

domov v sprievode svojich rodičov. 

          Gabriella Bittera 
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Vianoce starých čias (str.17) 
Vianočný stôl 

 
     Večer vianočného pôstu je Štedrý večer, ktorý svojimi mystickými 
miestnymi zvykmi má významné miesto vo veľmi bohatej oblasti ľudových 
zvykov. Takým mystickým dedičstvom bola aj príprava vianočného stola. S tým 
súvisiace zvyky v 50-tych rokoch ešte existovali v spoločnosti poľnohospodárov 
Žitného ostrova, no v 70-tych rokoch Béla Marczell, spolupracovník 
Žitnoostrovného múzea ich mohol zozbierať len od pamätníkov a celé obyčaje 
mohol zostaviť len z materiálov zozbieraných z viacerých obcí. Autor týchto 
riadkov sa zúčastnil na tomto zbere údajov a poznal nasledujúce informácie. 
     Počas Štedrého večera vianočný stôl pripravili veľmi dôkladne. Na dosku 
stola zo pšeničných zŕn nakreslili kríž a prestreli ju podomácky tkaným bielym 
obrusom, ktorý sa používal len v čase Vianoc. Do jedného rohu stola umiestnili 
ozdobenú čečinu, neskôr vianočný stromček. V súlade s lokálnym zvykom pod 
strom dali nasledujúce veci: cesnak, varechu, hŕstku slamy, oblátku, jablko, 
orechy, bôb, šošovicu, váľok, soľ. K vianočnému stromu položili čerstvo 
upečený chlieb a koláče (makový, orechový, bez náplne) a tiež ich pokryli 
bielym obrusom, na ktorý položili „sviatočný“ klobúk hlavu rodiny. Tento 
klobúk nazývali klobúkom sv. Jozefa. Pod stôl umiestnili zväzok zo slamy 
pšenice a ražu, ktorý sformovali do tvaru kríža a na jeho koniec kôš naplnený 
čistou pšenicou. V sedliackych domoch k tomuto košíku umiestnili kosák, 
skľučovadlo a sekeru, použitú pri rúbaní dreva. Mysleli si, že na tomto zväzku 
slamy okolo polnoci si oddychne novorodené malé Ježiško. 
     Predmety umiestnené na stôl a potraviny symbolizovali prichádzajúci rok. 
Ak sa kôň ochorel, cesnak mu priviazali pod chvost, aby sa cím skôr uzdravel. 
Cesnak okrem toho symbolizoval aj zachovanie života a zdravia. Varecha, 
chlieb, koláč, med a oblátky znamenali zabezpečenie potravín pre celý rok. 
Klobúkom zakryli šťastie a mier v rodine, aby každý člen rodiny bol v novom 
roku zdravý a šťastný a aby medzi nimi vládlo pochopenie. Jablko, orechy, bôb 
a šošovica symbolizovali bohatstvo. Bôb konzumovali preto, aby počas celého 
roka mali veľa papierových peňazí a šošovicu preto, aby mali dostatok 
drobných. Čierne korenie dostal kohút, no dali ho aj do vianočnej polievky, aby 
ochránilo zdravie domácich. Chlieb a koláč „nahromadili“ na vianočný stôl, aby 
aj stohy počas žatvy boli také vysoké.  
     Uvedená príprava vianočného stola, podobne ako viaceré ľudové zvyky, ku 
dnešnému dňu sa už nevykonáva, len niekoľko prvkov zostalo zachovaných.   
           

          László Kovács 
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Výzva! (str.18) 

 

Povinnosť registrácie všetkých chovov ošípaných 

 

Dňa 6. novembra 2018 vydala Európska komisia Vykonávacie rozhodnutie č. 

2018/1669, ktorým sa zrušuje rozhodnutie 2006/80/ES, ktorým mala 

Slovenská republika udelenú výnimku na registráciu chovov s jednou 

ošípanou pre vlastnú spotrebu a výnimka pre vymenované členské štáty – 

vrátane Slovenskej republiky – sa zruší. 

Všetky chovy ošípaných – teda aj tie, v ktorých chovajú len jednu ošípanú pre 

vlastnú spotrebu – musia byť podľa uvedenej legislatívy zaregistrované, tak 

ako ostatné chovy v centrálnej evidencii hospodárskych zvierat (CEHZ)! 

Registráciu chovu je možné vykonať na RVPS Dunajská Streda, v pracovných 

dňoch v čase od 7:30 do 15:30 hod., na adrese: Korzo B. Bartóka 789/3, 929 

01 Dunajská Streda. 

V prípade nejasností kontaktujte pracovníkov RVPS Dunajská Streda – tel. č.: 

0905 875 136, 031/552 4870. 

Oznamujeme majiteľov ošípaných, že registráciu 

chovu ošípaných je možné vykonať aj na obecnom 

úrade. 

 

Výzva – Cintorínsky poriadok (str.18) 
 
Upozorňujeme našich obyvateľov, že na základe § 24. zákona č. Zb. 

470/2005. právo na užívanie hrobového miesta vznikne uzavretím 

nájomnej zmluvy. Z tohto dôvodu žiadame našich obyvateľov, aby 

realizovali kroky potrebné k prenájmu hrobových miest. Nájomné 

zmluvy môžu byť podpísané na OcÚ Holice, v pracovných dňoch od 

8.00 do 16.00. Podrobnejšie informácie o poplatkoch a podmienkach 

uzavretia nájomnej zmluvy môžete žiadať na OcÚ, od Andrey Szem, 

na nasledujúcich telefónnych číslach: 031-5545 103, 0911 299383 
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Svätý Mikuláš navštívil naše materské školy (str.9) 

Škôlkari našej obce ďakujú predsedovi Pôdohospodárskeho družstva v Holiciach, pánovi 
Dénesovi Horváth za dobroty, ktoré dostali v deň sv. Mikuláša. 

Milostiplné vianočné sviatky a šťastný nový rok Vám prajú škôlkari MŠ v Holiciach a MŠ 
vo Veľkej Budafe, ako aj pedagogičky materských škôl! 

 

Poďakovanie a rozlúčka (str.6) 

 Som rád, že obyvatelia obce Holice brali vážne svoje občianske povinnosti a vo 

vysokom pomere sa zúčastnili volieb. Chcel by som vysloviť poďakovanie všetkým 

tým, ktorí svojimi hlasmi vyjadrili pre mňa dôveru na moje nasledujúce volebné 

obdobie. Žiaľ, k víťazstvu to nestačilo. Za moju prvoradú úlohu som považoval 

realizovateľný program, zachovanie tradícií, národného povedomia a kresťanských 

hodnôt, čo nezískal priazeň väčšiny voličov. Zdá sa, že naši obyvatelia chcú niečo iné, 

nové a zmenu. Musím rešpektovať vôľu väčšiny obyvateľov, v demokracii to má byť 

takto. Práve preto máme voľby každé štyri roky – aby voliči zodpovedne rozhodli 

o tom, kto je pre nich vhodnou osobou. Odchádzam trochu smutne, ale s čistým 

svedomím, lebo všetko som robil podľa mojich najlepších vedomostí a v záujme obce. 

Moje funkčné obdobie som považoval za službu, podľa mojich možností som pokúsil 

pomáhať každému.   

Ďakujem za obetavú prácu tých obyvateľov a komunít, ktorí mi pomáhali 

a podporovali ma počas ôsmich rokov, na ktorých som mohol vždy spoľahnúť. Som 

vďačný mojim kolegom, ktorí stáli pri mne až do konca a svojou prácou mi pomáhali, 

takto spolu a spoločne sa nám podarilo úspešne realizovať projekty EÚ a projekty z 

Fondu Gábora Bethlena, ďalej mnoho kvalitných programov.  

S blížiacimi sa sviatkami prajem príjemné vianočné sviatky a požehnaný, pokojný, 

šťastný nový rok všetkým obyvateľom našej obce!     

             

      Imre Vajas 

(str.18) 

Čo? Kde? Kedy?                 december 2018, január – február – marec 

2019 

 

31. decembra (pondelok)                      silvestrovský „Batohový ples” v kultúrnom 

dome 

        organizátor: Brigitta Andrejkovics Füssi 

         

3. januára (štvrtok)                                    Prázdninová túra „Pre dobré zdravie” v 
chotári Holíc, po brehu kanála, ohrievanie pri 
ohni, horúci čaj 
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        Štart: o 9:00, spred kultúrneho domu 
            

18. januára (piatok)                          18.00                       Koncoročné zasadnutie Miestneho klubu 

dôchodcov   

  

26. januára (sobota)                       19.00                                   Vínny ples – predaj vstupeniek: Dóra Sebők 

 

 2. februára (sobota)                                           Rodičovský ples miestnej ZŠ  
          
 8. februára (piatok)             20.00   Vyučovanie ľudových tancov s hudobnou  

skupinou „Pósfa” 
 
15. februára (piatok)             19.00       Športový ples   
 
5. marca (utorok)              19.00   Vyučovovanie ľudových tancov na konci  

fašianového obdobia   
 „Pohreb basy” s hudobnou skupinou Pósfa 

 
15. marca (piatok)      Spomienková slávnosť pri príležitosti výročia  

boja za slobodu v r. 1848 - 49     
 

Stále, opakujúce sa programy v kultúrnom dome: 

V každý utorok, o 19.30: skúšky divadelného súboru Rózsa(Szín)Ház 

 

Každú stredu: 

17.00 – 18.00 Crossfit 

18.00 – 18.30 meridiánové cvičenie 

 

Otváracie hodiny obecnej knižnice: 

Streda: 8.30 – 12.00 13.00 – 17.00 

Sobota: 8.30 – 12.00  

 

   

 

„Knihy sú najtichšími a najvytrvalejšími priateľmi, najdostupnejšími a najmúdrejšími poradcami a 
najtrpezlivejšími učiteľmi.” – Využívajme ich! … a vyhľadávajme v knižnici niečo na čítanie počas 
dlhých zimných večerov! … určite budete v dobrej spoločnost! 
           Mária Kovačič  Majer 

 

 

Správy zo života samosprávy (str.6) 

ZÁVEREČNÉ ZASADNUTIE 2014-2018 

Posledné zasadnutie obecného zastupiteľstva volebného obdobia 2014 – 2018 sa uskutočnilo 30. 

októbra 2018. 

Prítomní boli: Imre Vajas – starosta obce; Erika Jákli - zapisovateľka, Mónika Sebök – hlavná 

kontrolórka obce a členovia OZ: János Cséfalvay, László Láng, Blanka Menyhart, Béla Ravasz, Péter 

Usačov, József Viola. Na zasadnutí sa nezúčastnili: Péter Pecsuk a Béla Süli. V deň zasadnutia OZ 

počet obyvateľov obce bol 2.083. 
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Starosta obce informoval o odovzdaní budovy MŠ v časti obce Veľká Budafa, o obecnom dni 

dôchodcov, ktorý sa uskutočnil 29. septembra a o tom, že 4. októbra akademický maliar Sándor 

Godány a hudobná skupina Pósfa prevzali ocenenie pre výnimočné osobnosti Trnavského kraja. Aj 

v tomto roku bol zorganizovaný Večer piesní. 

OZ na zasadnutí schválilo zmenu rozpočtu na r. 2018 a rozpočet na r. 2019, ktorý pripravila finančná 

komisia. Na konci zasadnutia OZ vyhodnotilo prijaté žiadosti a dostalo projekty možnej zástavby 

obytnej zóny v časti Stará Gala, ktorá čiastočne je vo vlastníctve obce. Podľa predstavy táto zóna by 

bola zastavaná v štyroch etapách a za dostupnú cenu by zabezpečila možnosť pre usídlenie mladých 

obyvateľov obce. 

Na konci zasadnutia Imre Vajas poďakoval za štvorročnú prácu OZ a poslancom odovzdal darčeky. 

USTANOVUJÚCE ZASADNUTIE 2018-2022 

Slávnostné ustanovujúce zasadnutie s účasťou starostu a poslancov OZ zvolených na funkčné 

obdobie 2018 – 2022 sa uskutočnilo 10. 12. 2018. Zasadnutie otvoril odstupujúci starosta obce, Imre 

Vajas. Následne požiadal Anikó Trencsík, predsedu miestnej volebnej komisie, aby informovala 

o výsledkoch volieb do orgánov samosprávy obce. (Mená zvolených uvádzame tučnými písmenami – 

pozn. editora) 

• Počet voličov zapísaných do voličského zoznamu: 1.723. Počet zúčastnených voličov: 1.179, 

čo predstavuje 68,43% z oprávnených voličov. 

• Hlasy odovzdané pre jednotlivých kandidátov za starostu obce: János Cséfalvay (nezávislý) 88 

hlasov, Lajos Iván (nezávislý) 666 hlasov, Imre Vajas (SMK - MKP) 415 hlasov. 

• Z 1.162 platných hlasov odovzdaných na kandidátov za poslancov obecného zastupiteľstva: 

Péter Usačov 602, József Viola 568, László Láng 506, György Špaček 448, Béla Ravasz 402, 

László Farkas 396, Irén Bohony 393, Kinga Gencs 386, Blanka Menyhart 378; Mária Méry 

354, Péter Pecsuk 353, Zsuzsanna Nagy 343, Olivér Jákli 320, János Cséfalvay 318, Ágota 

Výkrent 312, Dénes Marcell 308, Gábor Tóth 281, Tibor Bertók 262, Ferenc Sárosfai 227, 

Zoltán Zirig 211, László Zöld 209, 

Následne Lajos Iván, nový starosta obce Holice a členovia novozvoleného OZ zložili sľub. Po 

inauguračnom prejave starostu OZ jedhohlasne schválil návrh programu, v zmysle ktorého 

samospráva vytvorí šesť odborných komisií: 

 

• Komisiu pre šport a mládež; predseda komisie: László Farkas, členovia komisie: László Láng, 

Olivér Jákli, Mihály Póda, Gergely Sipos 

• Komisiu pre vzdelávanie a kultúru; predseda komisie: József Viola, členovia komisie: Tibor 

Bertók, Mária Méry, Gábor Tóth, Mária Kovačič Majer 

• Komisiu pre výstavbu, rozvoj obce a ochranu životného prostredia; predseda komisie: Péter 

Usačov, členovia komisie: Krisztina Czére, Péter Pecsuk, Ágota Výkrent 

• Komisiu pre sociálne veci; predseda komisie: Irén Bohony, členovia komisie: Blanka 

Menyhart, Zsuzsanna Nagy, Dénes Marcell, Julianna Boros 

• Finančnú komisiu; predseda komisie: Béla Ravasz, členovia komisie: Zsuzsa Simon, Péter 

Usačov 

• Komisiu pre ochranu verejných záujmov; predseda komisie: György Špaček, členovia 

komisie: Béla Ravasz, Kinga Gencs 

Vo veci určenia výšky platu starostu v mene členov nového OZ predložil návrh Péter Usačov. 

V zmysle zákona č. 253/1994 základná mzda starostov sa určuje násobkom priemernej mzdy 

v národnom hospodárstve vypočítanej pre predchádzajúci rok (pre r. 2017 to predstavuje 954 EUR) 
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a kategóriou určenou podľa počtu obyvateľov obce (Holice patrí do 3. kategórie, s počtom 

obyvateľov od 1000 do 3000 – s násobkom 2,20). V zmysle toho hrubý mesačný základný plat 

starostu 2.099 EUR. V zmysle zákona túto sumu môže OZ zvýšiť o 0 až 60%. OZ na základe 

zosúladenia s kandidátmi na poslancov OZ navrhuje 30%-né navýšenie mesačnej základnej mzdy (o 

630 EUR). Plat starostu bol jednohlasne určený vo výške 2.729 EUR v hrubom. 

Lajos Iván, starosta obce požiadal Lászlóa Lánga, aby sa stal námestníkom starostu obce. Mesačná 

odplata za pozíciu námestníka starostu obce predstavuje 150 EUR v hrubom (námestník starostu 

obce nedostane ďalšie príspevky). László Láng popri funkcii námestníka starostu bol oprávnený na to, 

aby v neprítomnosti starostu zvolal zasadnutie OZ a aby mohol zosobášiť manželské páry. 

Pri schválení návrhu Lajosa Ivána na benefit pre poslancov OZ vo výške 40 EUR poslanci OZ sa zdržali, 

tým pádom v tomto bode nebolo prijaté uznesenie. 

          Péter Usačov 

 

Vážené dámy, vážení páni! (str.7) 

Vážení občania obce Holice! 

Nedávno sa mi do rúk dostala kniha napísaná podľa skutočného príbehu, ktorá 
obsahuje životný príbeh dvoch slovinských kadetov maďarskej národnosti, ktorí sa v júli r. 
1914 chystali na cestu do Ameriky na študijný pobyt. V prístave v meste Fiume nenastúpili na 
ich zaoceánsku loď, lebo sa im nepáčila, a preto sa rozhodli, že si vybrajú inú luxusnú loď, 
ktorá odchádza o dva týždne.  

Vtedy ešte nemohli vedieť, že toto zdanlivo jednoduché rozhodnutie môže úplne 
zmeniť, ba dokonca spečatiť ich život, lebo neskôr za toto rozhodnutie jeden z nich zaplatil 
svojim životom a druhý (ten, ktorý tento príbeh napísal) svojou ľavou rukou, lebo počas 
nasledujúcich dvoch týždňov zabili korunného princa Františka Ferdinanda a vypukla prvá 
svetová vojna. Tým pádom im vojaci nedovolili nastúpiť na nimi vybranú luxusnú loď a ako 
odvedený vojaci prešli peklom prvej svetovej vojny. Títo mladí ľudia vtedy, pred viac ako sto 
rokmi, prijali najhoršie rozhodnutie ich života. Vybrali si zle.    
 Nedávno aj Vy, ako občania obce Holice ste stáli pred podobne vážnym rozhodnutím, 
ktoré však v tomto prípade malo iný význam. Chystali ste na voľbu starostu a ich 
„pomocníkov“ - Vašich poslancov. Oyvateľov s riadiacimi kompetenciami, ktorým môžu 
prenechať budúcnosť ako aj minulosť obce a komunity s niekoľko storočnou minulosťou, 
lebo „naša minulosť nie je za nami, ale žije v nás“ a berieme ju so sebou naďalej.  
            

Fakt, že väčšina z Vás rozhodla práve pre moju osobu, je veľmi veľkou úctou pre mňa, 
ale znamená to aj prevedenie veľkej zodpovednosti na moju osobu. Teraz tu stojím pred Vami 
ako starosta obce, plný plánov a moje prvé slová vyjadrujú vďaku k Vám:  

Ďakujem všetkým občanom Holíc, ktorí využili svoje ústavné právo a išli voliť. 
Samozrejme zvlášť ďakujem za hlasy odovzdané na moju osobu a som si istý, že to isté 
môžem povedať aj v mene mojich spolupracovníkov - poslancov.    
  Ďakujem aj tým, ktorý ma podporili a verili mi, no chcel by som poznamenať: 
to, že som sa stal starostom obce, nepovažujem za svoj vlastný osobný úspech. Oveľa viac ho 
považujem za dôležitý míľnik v mojom živote a v živote našej obce, za novú šancu k tomu, 
aby v procese rozvoja obce Holica nasledovali ďalšie úspešné roky. K tomu však musíme 
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dobre využiť naše možnosti, musíme si vážiť každú šancu a takisto musíme urobiť všetko pre 
zlepšenie života komunity.     

Ďalej ďakujem aj podporovateľom ostatných dvoch kandidátov, lebo ich účasťou 
dokázali angažovanosť v našich spoločných veciach. 

Vďaka patrí aj pánovi odstupujúcemu starostovi, Imrichovi Vajas, poslancom 
obecného zastupiteľstva predchádzajúcich štyroch rokov, pracovníkom obecného úradu a 
mnohým obyvateľom-dobrovoľníkom za spoločne vykonanú prácu. Ďakujem ešte 
niekdajšiemu prvému starostovi našej obce, Bélovi Ravasz za dvadsaťročnú prácu, ktorá vo 
viacerých oblastiach vytvorila základ prítomnosti našej dediny, na ktorý môžeme stavať aj 
dnes. Nakoniec, no nie v poslednom rade vďaka patrí aj tým, ktorý odborne pripravili a 
realizovali priebeh volieb. 

Môžem skonštatovať, že voľby do orgánov miestnej samosprávy sa uskutočnili 
mimoriadne korektne a diplomaticky, tak, že môžu slúžiť aj ako vzor pre politikov vysokej 
politiky.  Za to patrí vďaka všetkým obyvateľom našej obce.     

Srdečne gratulujem členom obecného zastupiteľstva. Oni sú tí, ktorých voliči obce 
Holice považovali za tých, ktorí sú schopní viesť našu dedinu. K ich práci prajem potrebnú 
odbornosť, efektivitu, úprimnosť a veľa úspechov. Pre budovanie našej spoločnej budúcnosti 
prajem osožnú spoluprácu pre všetkých.       
  Som presvedčený, že počas nasledujúceho obdobia vyskytnú aj otázky, pri 
ktorých nebudeme mať jednotné názory. Ja to považujem za dobrú vec. Je to dobré vtedy, ak  
budeme mať diskusie a nie spory. Želám si pre nás úspešné diskusie, lebo len tie sa môžu 
skončiť s dohodou a len tieto dohody môžu napomáhať pri napredovaní našej obce. Žiadam 
ich o to, aby vždy vedeli, že od občanov Holíc dostali poverenie na vedenie obce. Ten, kto 
vedie, kráča vpredu. Je príkladom pre ostatných v práci a súkromnom živote. Komunita 
potrebuje vodcov. 
Nech budú, buďme dobrými vodcami obce Holice! 

Sľubujem, že aj v budúcnosti budem slúžiť pre blaho obce, pri dodržiavaní platných 
zákonov a predpisov. 

Našu prácu budeme vykonávať „ako ľudia, ako Maďari, rešpektujúc iné národy“.  

Vážené dámy a vážení páni! 

Pred Vianocami a novým rokom prajem všetkým obyvateľom našej obce v mojom 
mene a v mene obecného zastupiteľstva útulné, tiché adventné čakanie a pokojné, požehnané 
vianočné sviatky, ďalej veľa šťastia, sily, dobrého zdravia a výdrže v novom roku.  

 

 S úctou: Lajos Iván,  

starosta obce Holice 
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Šport (str.19) 
V tomto roku sa splnil náš veľký sen – vo všetkých vekových skupinách sme sa mohli 
zúčastniť v daných ligách. To môže o sebe skonštatovať len málo obcí. To, že naše družstvá 
sú veľmi úspešné, je už len čerešničkou na torte. V nasledujúcej časti by som chcel zhrnúť 
jeseň našich družstiev. 
 Naše družstvo „U11“ sa počas jesene zúčastnilo na 5 turnajoch. Okrem 1 remízy 
vyhralo všetky zápasy. Podarilo sa im získať prvé miesto a takto sa dostali medzi 5 najlepších 
tímov okresu. Veríme, že dokážeme zlepšiť náš výkon, ktorý sme podali vlani vo finále. 
Medzi našimi cieľmi figuruje aj získanie prvého miesta. 

 Kostru tímu „U13“ tvoria hráči „U11“, lebo mnohí z nich z vlaňajšieho ročníka sa 
presunuli do vekovej skupiny „U15“. V tejto súťaži sa tímy okresu súťažia vo 2 skupinách. 
Som veľmi rád, že družstvo (ktoré tvoria hlavne mladí hráči) v porovnaní s ostatnými nehrá 
podriadenú rolu. Na pokračovanie čakáme z 3. miesta. Veríme, že zozbierame čo najvyšší 
počet bodov a dostaneme sa do jarnej finále. 

 Naše družstvo „U15“ v lige účinkuje ako nováčik. V tejto vekovej skupine družstvá 
hrajú v 1 skupine. Počas jesennej sezóny chlapci prehrali len raz a sú na prvom mieste. Ani 
sme nesnívali o tom. No liga sa pokračuje ďalej. Naším cieľom je to, aby sme naše prvé 
miesto udržali aj počas jari.   

 Nášmu tímu „U19“ sa vlani podarilo zvíťaziť v okresnej súťaži, tým pádom zabezpečil 
miesto v krajskej lige. Kostru družstva tvoria vlaňajší hráči, doplnení chlapcami z „U15“ 
a hráčmi, ktorí prišli v lete. Prvú etapu ligy absolvovali veľmi dobre. S dvoma prehrami sme 
na 1. mieste. Naším veľkým snom je to, aby sme v budúcom roku mohli hrať v lige 4.l. 

 V Holiciach sme vytvorili novú vekovú skupinu, v ktorej cvičíme s deťmi vo veku 4 
až 7 rokov. Tréningy sa uskutočnia každú stredu od 17:00, v telocvični v Holiciach. Túto 
skupinu navštevuje 15 chlapcov. 
 Aj naďalej čakáme prihlásenie tých mladých ľudí, ktorý by chceli hrať futbal v tomto 
tíme. 
            Chcel by som v mojom mene a v mene našich družstiev poďakovať za podporu 
a verím, že naďalej budú také miestne firmy a súkromné osoby, ktoré budú pomáhať naším 
družstvám a nášmu mužstvu dospelých! 

 Prajem Vám všetkým požehnané vianočné sviatky a šťastný nový rok! 

          Mihály Póda, tréner družstiev v obci Holice 

 

Vyučovanie ľudových tancov v réžii Pósfa (str. 19) 
 
Výsledkom snahy hudobnej skupiny Pósfa smerujúcej k obnove hnutia vyučovania 

ľudových tancov v našej obci bolo opäť jedno vynikajúce večerné stretnutie. Podujatie 
zorganizované už v septembri sa uskutočnilo aj počas novembra. 

Počas večere sa dôraz najprv kládol na menšie deti. Okrem vyučovania ľudových 
tancov pre deti (pod vedením Attilu Oláha a jeho dcéry) sa prebiehali aj remeselné činnosti. 
Vyučovanie tancov sa pokračovalo aj neskôr, vtedy už pre väčšie deti a pre dospelých. 
Tancuchtivým učili tance z územia dnešného Slovenska Anita Kovács a Imre Madocsai. 

Rozličné nápoje a rôzne chutné jedlá zabezpečil Miklós Földes. 
Na veľkú radosť organizátorov okrem našich obyvateľov podujatie navštívil aj veľký 

počet hostí. Skupina aj v budúcnosti by chcela naďalej pokračovať v popularizácii ľudových 
tancov a ľudovej hudby. 
                      Gabriella Bittera 
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Narodenia     (str.20)  

Od vydania posledného čísla Hlásnika pôsobili svojím príchodom na svet radosť rodičom: 
Tamás Csánó, Ádám Stefanik, Dorka Matus.  

 

 

Gratulujeme!          

    

Sobáše  

 

Od vydania posledného čísla Hlásnika si sľúbili večnú vernosť Márk Szabó a Klaudia Nagy.  

 

Želáme Im veľa šťastia! 

 

Úmrtia    

Od vydania posledného čísla Hlásnika sme naveky lúčili s obyvateľmi obce Holíc: Szidónia 
Sidó, Pavol Janský a Anna Bódiš.  

 

 

Česť ich pamiatke! 

 

Jubilanti 

 

          Od posledného vydania Hlásnika sme mohli osláviť 7 pekných okrúhlych jubileí. 

Menovite: István Hamar, Lajos Kovacsovics, László Németh, Mária Nogel, István 
Makky, József Viola, Szilveszter Zemes 

Oslávencom srdečne gratulujeme a prajeme Im pevné zdravie! 
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ÜNNEPI NYITVATARTÁS  

ÚRADNÉ HODINY POČAS SVIATKOV  

 

HÉTFŐ 
PONDELOK 

2018. december 24. 

24. decembra 2018 

zárva- zatvorené 

KEDD  

UTOROK 

2018. december 25. 

25. decembra 2018 

zárva- zatvorené  

 SZERDA  

 STREDA 

2018. december 26. 

26. decembra 2018 

zárva- zatvorené 

CSÜTÖRTÖK  

 ŠTVRTOK 

2018.december 27. 

27. decembra 2018 

8.00-12.00 13.00-15.00 

PÉNTEK  

 PIATOK 

2018. december 28. 

28. decembra 2018 

8.00-12.00 zárva- zatvorené 

HÉTFŐ 

PONDELOK  

2018. december 31. 

31. decembra 2018 

zárva- zatvorené  

KEDD  

UTOROK 

2019. január 1. 

1. januára 2019 

zárva- zatvorené  

SZERDA  

STREDA 

2019. január 2. 

2. januára 2019 

8.00-12.00 13.00-15.00 

CSÜTÖRTÖK  
ŠTVRTOK 

2019. január 3. 

3. januára 2019 

8.00-12.00 13.00-15.00 

PÉNTEK  

 PIATOK 

2019. január 4. 

4. januára 2019 

8.00-12.00 zárva- zatvorené 

 

 

 

 



18 
 

 

 

FÉLFOGADÁS - ÚRADNÉ HODINY 

2019. január 7-től – od 7. januára 2019 
 

H 

  HÉTFŐ 

  PONDELOK 

 

7.30 - 12.00 

 

- 

 

13.00 – 16.00 

 

KEDD 

UTOROK 

 

NINCS ÜGYFÉLFOGADÁS 

                        NESTRÁNKOVÝ DEŇ 

 

SZERDA  

STREDA 

 

8.00 – 12.00 

 

- 

 

13.00 – 17.00 

 

CSÜTÖRTÖK  
ŠTVRTOK 

 

7.30 – 12.00 

 

 

- 

 

13.00 -16.00 

 

PÉNTEK  

PIATOK 

 

NINCS ÜGYFÉLFOGADÁS 

NESTRÁNKOVÝ DEŇ 

    

    

EBÉDSZÜNET: 12.00-13.00 

OBEDNAJŠIA PRESTÁVKA: 12.00-13.00 

 


